

楊宗翰近期研究著作目錄 (2021.08 更新)

I. 期刊論文

1. 楊宗翰 (2021). Biden's Green New Deal and its Impact on the U.S.-Taiwan Bilateral Economic Cooperation and the Free Trade Agreement, *NTU Law Review* (TSSCI) (Under review)
2. 楊宗翰 (2021). Sustainable and Smart Port 2.0 and High-end Maritime Industry: Assessing Taiwan's Maritime Law Reforms in Global Sustainability and Digitalisation Trends, *Taiwan The Law of The Sea Review*. (Targeted journal)
3. 江雅綺、郭迺鋒、楊宗翰 (2021). 經濟與法律的對話：行為經濟學與反托拉斯法之探討, *公平交易季刊*. (第三作者) (已接受, 依委員意見修改中)
4. 楊宗翰 (2021). 跨國能源投資、永續發展與原住民人權：以近年國際公約發展與訴訟案例為核心, *台灣原住民族法學*. 第 8 期 (第一作者)
5. 楊宗翰 (2021). 氣候變遷協議與管制創新：英國經驗與台灣啟示, 氣候變遷法制變革與展望 — 聚焦於溫室氣體減量及管理法修法草案研析專刊, *台灣法學雜誌*. 第 415 期 (第一作者)
6. 楊宗翰 (2021). 印尼外商投資新法、原住民權益與自然資源保護：新自由主義下之印尼投資新法, *台灣原住民族法學*, 第 1 卷 7 期 (第一作者與通訊作者)
7. C-H. Yang (with Michael Pollitt et al.) (2020). China's Energy Law Draft and the Reform of its Electricity Supply Sector, *Cambridge University EPRG Working Paper* 2028 (第三共同作者)
8. C-H. Yang. The risk of climate disasters and building resilience in electricity sector: Case Studies on mainland China and Taiwan, *Asia Pacific Journal of Environmental Law* (forthcoming in 2021-22). (SSCI). (第一作者與通訊作者) (投稿審查中)
9. C-H. Yang. (with J. Meng) Energy trade, carbon transfer and China's changing role in global energy governance, *Climate Policy* (forthcoming in 2021-22). (SSCI). (第一作者與通訊作者) (投稿審查中)
10. C-H. Yang. (with K. Gudas). Waste-to-Energy in circular economy: A policy comparison between Taiwan and EU, *National Taiwan University Law Review* (forthcoming in 2021-22). (TSSCI). (第一作者與通訊作者) (投稿審查中)
11. C-H. Yang. (with M. Paim) Environmental and social impacts of Chinese outward investment in the Brazilian electricity sector: A multidimensional analysis, *Cambridge Transnational Environmental Law* (forthcoming in 2021-22). (SSCI). (第一作者與通訊作者) (投稿審查中)
12. C-H. Yang (with M. Paim et al.) (2019). Evaluating regulatory strategies for mitigating hydrological risk in Brazil through diversification of its electricity mix. *Energy Policy*,

- vol 128, pp 383-401. (SSCI). (第三共同作者)
13. C-H. Yang (with M. Paim) (2018). Nuclear decommissioning in Brazil and China: Regulatory development, incompleteness and future synergy, *The Oxford Journal of World Energy Law and Business*, 24 April 2018. (SSCI). (第二共同作者)
 14. C-H. Yang (with R. Heffron and N. Sun) (2017). The global future of energy law, *International Energy Law Review*, 2017 Issue 8. (SSCI). (第三共同作者)
 15. C-H. Yang (with M. G. Pollitt & H. Chen) (2017). "Restructuring the Chinese electricity supply sector: lessons from international experience." *EPRG Working Paper 1704*, Judge Business School, University of Cambridge. 簡體中文版 <電力改革：國際經驗與中國選擇> 由中國社會科學院財經戰略研究院出版, CASS <財經智庫> Financial Minds 2017 年第 4 期. (CSSCI) (第二共同作者)
 16. C-H. Yang. (with M. G. Pollitt & H. Chen) (2017). Restructuring the Chinese Electricity Supply Sector: An assessment of the market pilots in Guangdong Province, *EPRG Working Paper, December 2017*, Judge Business School, University of Cambridge. 簡體中文版 <重構中國電力的供應行業：廣東電力市場試點情況評價> 由中國社會科學院財經戰略研究院出版, CASS <財經智庫> Financial Minds 2018 第 6 期. (CSSCI) (第二共同作者)
 17. 楊宗翰、江雅綺 (2015). 國際環境法與智慧財產權: 規範之匯流與衝突, *萬國法律*, 萬國法律事務所創所 40 週年紀念特刊, No.200, 2015.04. (具審查制度) (第一作者與通訊作者)

II. 研討會論文

1. 楊宗翰、李欣愉 (2021). 美國拜登政府綠色新政與台美雙邊經貿合作暨自由貿易協議之展望, 2021 第 25 屆全國科技法律研討會, 國立陽明交通大學科法所主辦, 2021 年 12 月 2 日至 3 日 (第一作者與通訊作者)
2. 楊宗翰 (2021). 綠色智慧港口 2.0 與高端海事產業: 兼論永續與數位化趨勢下之海商法制變革, 2021 年第 6 屆海洋法政國際學術研討會: 從法律與政策觀點論高端海事產業, 國立海洋大學海洋法律與政策學院主辦, 2021 年 10 月 27 日 (第一作者與通訊作者)
3. 楊宗翰 (2021). 生態學校、國際合作與環境教育法: 臺美生態學校夥伴計畫之啟發, 2021 年中華民國環境教育學術暨實務交流國際研討會, 中華民國環境教育學會、臺北市立大學地球環境暨生物資源學系環境教育與資源碩士班共同主辦, 2021 年 10 月 16 日至 17 日 (第一作者與通訊作者)
4. 楊宗翰、翁藝庭 (2021). 數位貿易與永續發展: 貿易正義下"南方觀點"對台灣的策略啟示, 數位貿易政策論壇—科技.人文.數位貿易, 經濟部國際貿易局、國立臺北大學法律學院、X-Lab (人文社會科學異質跨域實驗室) 共同合辦, 110 年 9 月 30 日及 10 月 1 日 (第一作者與通訊作者)
5. 趙可卿、楊宗翰 (2021). 歷史建築、包容性城市與永續發展目標: 以打狗英國領

- 事館文化園區之地方創生實踐為例, 2021 文化、社會與地方創生:理論與實踐國際學術研討會, 國立中山大學西灣學院品創基地, 2021 年 10 月 29 日 (第二作者與通訊作者)
6. 楊宗翰 (2021). 濕地保育、生態旅遊與公私合作:英國經驗與台灣啟示, 濕地公約 50 年:臺灣濕地前瞻與回顧, 第十二屆台灣濕地生態系研討會, 台北, 國立臺灣師範大學, 2021 年 5 月 2 日 (第一作者與通訊作者)
 7. C-H. Yang (2021) Climate Change and Low-carbon Transitions in the Energy Sectors, *Governing the Energy Transition: Local Action, International Ambition, Knowledge Exchange Workshop*, Third Annual Conference of the Platform on International Energy Governance Convened by King's College London (19 March 2021). (第一作者)
 8. 楊宗翰 (2020). 從外商投資之觀點看離岸風電之發展, 國立中正大學法學院與台灣國際法學會主辦之『離岸風電計畫及國際專案融資法制研討會』, 嘉義, 國立中正大學法學院, 2020 年 10 月 23 日 (第一作者與通訊作者)
 9. 林明賢、楊宗翰、江雅綺 (2019). 低碳輸電系統的轉型:從英國發展 SF6 free 技術的策略到台灣部署的實務問題, 2019 第二十三屆全國科技法律研討會, 國立交通大學科技法律學院主辦, 新竹, 台灣 (28-29 November 2019). (第一作者與通訊作者)
 10. 楊宗翰 (2019). 氣候變遷與風險溝通:英國經驗, 氣候變遷下之能源政策:聚焦於公眾溝通與環境正義, 東吳大學法學院、東華大學財經法律所主辦, 台北, 台灣 2019.11.15. (第一作者與通訊作者)
 11. C-H. Yang (2019) The politics of partnerships: A critical examination of cross-sector collaborations between NGOs and the oil and gas companies in Greater China, *The 2nd International conference on Energy Research and Social Science*, Tempe Arizona, USA (28-31 May 2019). (第一作者與通訊作者)
 12. C-H. Yang (with M-S. Lin and Y-C. Chiang) (2019) Transforming to a Low-carbon Electricity Transmission System: Policy Frameworks for Deploying SF₆-Free Technologies in the UK, EU and Taiwan, *The Asian Conference on Sustainability, Energy & the Environment (ACSEE2019)*, Toshi Center, Tokyo, Japan (20-22 May 2019) (第二共同作者)
 13. C-H. Yang. (with J. Meng) (2018). Energy trade, carbon transfer and China's changing role in global energy governance, *International Symposium on Climate Change, Environmental Protection, and Energy Security – A Global Challenge and Legal Responses from East Asia*, School of Law, National Taipei University. (第一作者與通訊作者)
 14. 楊宗翰、王玟文 (2018). 綠色貿易、永續投資與台灣奇蹟 2.0, 第 10 屆發展年會, 政治大學, 台北. (第一作者與通訊作者)
 15. C-H. Yang (2018). The Influence of Social Media Activism and Opinion Leaders on International Environmental Law, *The 7th Annual Cambridge International Law Journal Conference*, Faculty of Law, University of Cambridge. (第一作者與通訊作者)

16. C-H. Yang (2016). “Foreign Investment and Environmental Protection: The Liability of Private Enterprises Under International Environmental Law” *The Sixth Asian Conference on Sustainability, Energy and the Environment*, Art Center of Kobe, Kobe, Japan. (9-12 June 2016). (第一作者與通訊作者)
17. C-H. Yang (2016). “Environmental and Social Policies in Chinese Overseas Energy Investment - New Developments in Bilateral Treaties, National Policies and Financial Institutions” *World Trade Institute’s ENERGY REFORUM 2016*, SM University of Management and Economics, Vilnius, Lithuania. (2-3 June 2016) (第一作者與通訊作者)
18. C-H. Yang (2016). “Energy Investment and Sustainable Development: Innovative Contractual Mechanisms to Balance Economic with Social and Environmental Considerations.” *INOGOV Workshop on Climate Policy Innovation and the Access to Clean Energy Technology in Developing Countries*, Villa Moynier, Graduate Research Institute, Geneva, Switzerland. (26-27 May 2016) (第一作者與通訊作者)
19. C-H. Yang (2014). “Cross-sector partnerships between environmental NGOs and the extractive industries in Greater China.” *The Fourth Asian Conference on Sustainability, Energy and the Environment 2014. The International Academic Forum (IAFOR)*, Osaka Japan. (第一作者與通訊作者)

III. 專書篇章與學術論文

1. C-H. Yang (with Chengkai Wang) (2021), Taiwan Chapter, *Energy Regulation and Markets Review*, The Law Reviews; 10th ed. 2021 edition (July, 2021).
2. C-H. Yang (with Michael Pollitt et al.) (2020), *Reforming the Chinese Electricity Supply Sector: Lessons from Global Experience*, Palgrave Macmillan; 1st ed. 2020 edition (July 9, 2020).
3. C-H. Yang, *Contracting sustainable and responsible energy investment – trends, key actors, and collaborative innovations for multi-level governance*, Cambridge University Press (forthcoming in 2021). (博士論文改寫發表)
4. C-H. Yang. Natural Gas in Taiwan: Key Challenges and New Narrative beyond 2025, *Oxford Institute for Energy Studies Working Paper Series* (forthcoming in May 2020).
5. C-H. Yang (2010). A comparative study on environmental crime and law enforcement in Taiwan and the UK. M.Phil. Thesis, Faculty of Law, University of Cambridge. (碩士論文)

IV. 外文譯著

1. 楊宗翰 (2017). *Energy Law: An Introduction*, Springer, London. (Author: Raphael J. Heffron, Chinese Edition Translator: C-H. Yang, Springer Asia Limited, September 2017). 翻譯繁體中文版《能源法導論》(Raphael Heffron 原作), 元照出版社, 台北. (譯著)

2. 楊宗翰 (2010). 《捍衛人權的代價》五南出版社, 博雅書屋經典譯作系列, 台北. (譯著)

V. 研究計劃 (台灣政府與英國研究案、產學合作)

1. Ministry of Economic Affairs Taiwan (2020). Award value: £ 100,000 on International Economic Organisations (APEC and WTO) and investment treaties (計畫主持人)
2. CPC Taiwan (2019-2020) . Award value: £ 400,000 on the CPC Taiwan-Pertamina-LG Chem Petrochemical Park in Balongan, Indonesia (計畫主持人)
3. Council of Indigenous Peoples, Taiwan (2020-2021). Award value: £ 27,000 on Editing and publishing for the Taiwan Indigenous Law Review (協同主持人)
4. National Palace Museum (2019-2020). Award value: £ 12,000 on Intellectual Property, Intangible Cultural Heritage, and Cultural Resources (計劃研究員)
5. National Immigration Agency, Ministry of the Interior (2020) . Award value: £ 25,000 on The International Convention on the Elimination of All Forms of Racial Discrimination and human rights protection in Taiwan (協同主持人)
6. Fair Trade Commission (2020) . Award value: £ 20,000 on Behaviour Economics, customer protection and Anti-trust law (協同主持人)
7. Taiwan Power Company (2020-2021) Award value: £ 5,000 on Taiwan electricity market reforms and relevant market pilot rules (協同主持人)
8. Environmental Protection Administration Taiwan (2019-2020). Award value: £ 25,000 Work as a Co-PI with the School of Law, National Dong Hwa University (Climate Change Risks and Public Communication Strategies) (協同主持人)
9. Isaac Newton Trust and Energy@Cambridge. (2018). Award value: £ 2,000. Worked with Professor Michael Pollitt and Dr Jing Meng (Energy trade, carbon transfer and China's changing role in global energy governance). (計劃主持人)
10. Ministry of Economic Affairs Taiwan (2018-2020). Work as of counsel with Dentons LLP Taipei office (Trade dispute cases regarding import tax tariff on solar PV panels in the WTO dispute settlement system). (我經濟部委任外部諮詢律師)
11. Taiwan Power Company (2018-2019). Work as of counsel with Dentons LLP Taipei office (Taiwan's electricity market reforms and policy planning). (計劃研究員/律師)
12. Newton Fund, ESRC and FAPESC (2015-2018). Worked as a research assistant with Professor Jorge Viñuales and Dr. Jean-Francois Mercure (Understanding the Food-Energy-Water Nexus in Brazil). (計劃研究員)
13. Atomic Energy Council Taiwan (2013-2014). Award value: £ 315,000. Worked as a senior associate with Dr. C.H. Lin and Professor M.Z. Kuo (Radioactive waste storage and governmental information disclosure). (計劃研究員)
14. National Development Council Taiwan (2012-2013). Award value: £ 405,000. Worked as a senior associate with Professor Paul Hsu and Dr. C.H. Lin (Regulatory frameworks for

- Taiwan's free economic zones). (計劃研究員)
15. Ministry of Transport and Communication Taiwan (2011-2012). Award value: £ 755,250. Worked as an associate with Professor Paul Hsu and Dr. C.H. Lin (Taiwan's Gaming Act and Offshore Islands Development Act). (計劃研究員)
 16. Taiwan Power Company (2010-2011). Award value: £ 120,000. Worked as an associate with Dr. C.H. Lin (Electricity transmission, human rights and spatial planning). (計劃研究員)

VI. 政策時事評論 (專注於永續環境、能源、科技與社會創新領域)

1. C-H. Yang (with Zoey Chen) (2020) "International factors in Taiwan's Intellectual Property Law Development", Japan Institute for Overseas Investment (JOI), Retrieved from https://www.joi.or.jp/modules/english/index.php?content_id=1
2. C -H. Yang (with M.S. Lin) (2018). "Advancing sustainable innovation in energy", Taipei Times, 2018 January 25, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2018/01/25/2003686381>
3. C-H. Yang (2017). "Fueling the engine of SMEs for 'green' trade", Taipei Times, 2017 December 16, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/12/16/2003684044/1>
4. C-H. Yang (2017). "Revised EIA act needs to have global perspective", Taipei Times, 2017 November 23, p.8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/11/23/2003682761>
5. C-H. Yang (2017). "Digital revolution in energy business", Taipei Times, 2017 October 18, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/10/18/2003680551>
6. C-H. Yang (2017). "Public must act to ensure reactors are shut down", Taipei Times, 2017 September 25, p.6. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/09/25/2003679087>
7. C-H. Yang (2017). "Cross-sector thinking required for energy plan", Taipei Times, 2017 August 25, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/08/25/2003677120>
8. C-H. Yang (with J. Wei) (2017). "New carbon market in China a big opportunity." Taipei Times, 2017 July 28, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/07/28/2003675435>
9. C-H. Yang (2017). "Incentives, safeguards to 'green' investment." Taipei Times, 2017 May 20, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/05/20/2003670930/1>
10. C-H. Yang (2017). "The key to obtaining a 'green card' from EU." Taipei Times, 2017 June 26, p. 6. Retrieved from

- <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/06/26/2003673301>
11. C-H. Yang (2017). "Incentives, safeguards to 'green' investment." Taipei Times, 2017 May 20, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/05/20/2003670930/1>
 12. C-H. Yang (2017). "Criminal justice that protects the environment." Taipei Times, 2017 April 24, p. 6. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/04/24/2003669304>
 13. C-H. Yang (2017). "Community engagement required to fix mining." Taipei Times, 2017 March 23, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/03/23/2003667288>
 14. C-H. Yang (2017). "Benefits of the energy charter for the nation." Taipei Times, 2017 February 23, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/02/23/2003665523>
 15. C-H. Yang (2017). "Electricity Act reforms neglecting demand side." Taipei Times, 2017 January 25, p.8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2017/01/25/2003663748>
 16. C-H. Yang (2016). "Making the EU-Taiwan trade pact sustainable." Taipei Times, 2016 December 25, p. 6. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/12/25/2003661869>
 17. C-H. Yang (2016). "The key to solving Formosa conflict." Taipei Times, 2016 November 25, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/11/25/2003659940>
 18. C-H. Yang (2016). "An aviation opportunity that Taiwan can embrace." Taipei Times, 2016 October 7, p.8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/10/07/2003656662>
 19. C-H. Yang (2016). "Uber and sustainable transport policies." Taipei Times, 2016 September 13, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/09/13/2003655035>
 20. C-H. Yang (2016). "Low-carbon energy shift must attain equilibrium." Taipei Times, 2016 August 14, p. 6. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/08/14/2003653071/1>
 21. C-H. Yang (2016). "Make 'green peace' in the South China Sea." Taipei Times, 2016 July 24, p. 6. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/07/24/2003651654>
 22. C-H. Yang (2016). "Time to set controls on overseas operations." Taipei Times, 2016 July 6, p. 8. Retrieved from <http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/07/06/2003650440>
 23. C-H. Yang (2016). "Baltic way of seeking self-reliance in energy." Taipei Times, 2016

- June 12, p. 8. Retrieved from
<http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/06/12/2003648409/1>
24. C-H. Yang (2016). "Earth Day needs to be about unity, development." Taipei Times, 2016 May 8, p. 8. Retrieved from
<http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/05/08/2003645755/1>
25. C-H. Yang (2016). "Codifying corporate responsibility." Taipei Time, 2016 April 4, p. 8. Retrieved from
<http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/04/04/2003643131>
26. C-H. Yang (2016). "The Paris accord and Taiwan's exclusion." Taipei Times, 2016 February 1, p. 8. Retrieved from
<http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/02/01/2003638536/1>
27. C-H. Yang (2016). "Economic zones need to focus on being green." Taipei Times, 2016 January 27, p. 8. Retrieved from
<http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2016/01/27/2003638145>
28. C-H. Yang (2015). "Energy, investment and global agreements." Taipei Times, 2015 November 29, p. 8. Retrieved from
<http://www.taipeitimes.com/News/editorials/archives/2015/11/29/2003633572>